
گروه ترانزیت دریایی - وحیده اسماعیلی - یکی از محدودیت 
های  حمل و نقل دریایی  بنادر شمالی دریای خزر، کمبود کشتی 
و ضعف در تجهیزات لجستیکی و زیرساخت های بندری است. 
فقدان زیر ســاخت های لازم اعم از فنی و تجهیزاتی در بخش توسعه حمل 
ونقل دریایی در بنادر شمالی کشور موجب شده تجار روسی حمل و نقل در 

خطوط دیگر دریای خزر را به بنادر ایران ترجیح دهند.
 تحریم روسیه و سرازیر شدن بار مازاد به بنادر ایران

»آرش فهمیده« مدیرعامل شــرکت حمل و نقل پارس عبور، دیگر فعال این 
حوزه نیز با اشاره به وقوع جنگ روسیه و اوکراین و تحریم های صنایع پایه 
روسی را موجب سرازیر شدن کالاهای روسی به بنادر مختلف دریای خزر 

از جمله ایران می داند.
 وی با اشــاره به اینکه پس از هفت ســال کرایه های حمل درکریدور ایران 
افزایش پیدا کرده دلیل آن را  تحریم ها و تعامل روس ها با ایران بیان کرده و می 
گوید: وجود بار مازاد امسال به دلیل بحران جنگ روسیه و اوکراین به سمت 
ایران سرازیر شــده اند. در واقع تجار روسی به  دلیل  مواجه شدن با یکسری 
تحریم هایی که از سوی اروپا درخصوص صنایع پایه و گازی، مواد شیمیایی و 
چوب بر آنها اعمال شده به دنبال بازارهای جدیدی آمدند که این بازار از هند، 

عراق، افغانستان و ایران عبور می کند.
در تشــریح این موضوع ادامه می دهد: نبود و قدیمی بودن زیرساخت های 
بندری در شمال کشور در حالیکه جوابگوی کالاهای خودمان نیستند موجب 

شــد به دنبال این بازارها ناگهان حجم انبوهی از کالاهای ترانزیتی روســیه 
نیز وارد بنادر ایران شود. این درحالیست در حوزه ایران بنادر جدید زیادی 

احداث شدند اما درمقابل طی سی چهل سال اخیر در روسیه بنادر جدیدی 
احداث نشده و بنادر لوتوس، سالیانکا و .. ازجمله بنادر قدیمی هستند که فقط 
توسعه و افزایش وسعت بارانداز داشــتند نه این که بندر جدیدی در حاشیه 
سواحل روسیه ایجاد شده باشد. این موضوع دست به دست هم داد تا ما در 
ایران با قسمتی از بارهای ترانزیتی روسیه که برای مارکت جدید وارد بنادر 
شده مواجه باشیم که بدلیل تحریم ها کسی این ها را نمی خرد و انبارهای روسیه 
از کالا دپو شده اند. از اینرو کشتی های روسی با تخلیه سریع بار وارداتی از 
روسیه در بنادر ایران ترجیح می دهند خالی به بنادر خود بازگشته و بارگیری 

جدید به سمت سایر بنادر داشته باشند.
فهمیده با بیان اینکه قسمت عمده ای از بارهای موجود در انبارهای بنادر شمالی 
کشور ترانزیتی هســتند اظهار می کند: در حالیکه تعداد  کشتی های روسی 
موجود در دریای خزر همیشه تعدادشان رو به افزایش بوده اما زمان طولانی 
تخلیه و بارگیری کالا در بنادر ایران موجب شده روس ها رغبت و انگیزه ای 

برای آمدن به سمت ایران نداشته باشند.

این فعال حوزه حمل و نقل دریای خزر، دوعامــل افزایش کرایه در دریای 
خزر را عمق کم رودخانه ولگا و طولانی بودن مدت زمان تخلیه و بارگیری در 
بنادر شمالی ایران می داند و می گوید: به دلیل رسوب گذاری ولگا، کشتی ها 
قادر نیستند از تمام ظرفیت های خود استفاده کنند. همچنین مدت زمان تخلیه 
و بارگیری کشتی ها در سمت بنادر ایران روزها طول می کشد. این موضوع 
باعث شده که با وجود ۲۵۰ کشــتی و استعداد ۳۰۰ میلیون تنی حمل کشتی 
های روسی در دریای خزر آنها نتوانند در ایران معطل باقی بمانند و به سمت 

بنادر دیگر کشیده می شوند.
او با مقایسه تعداد کشتی های دریای خزر در برابر روسیه یادآوری می کند: 
در حالیکه تعداد کشــتی های ایران با ) پنجاه و چهار کشتی بخش دولتی و 
خصوصی ( در برابر تعداد کشتی های روسی کمبود قابل ملاحظه ای دارد، 
آن ها دست بالاتر داشته و به ایجاد مسیرهای جدید با کشتی های با ظرفیت 
بالاتر در خزر اقدام کنند. در واقع تجار روسی با اضافه شدن مسیرهای جدید 
دریایی برای خودشان سطح ایجاد می کنند. از اینرو روس ها ترجیح می دهند 

در مسیرهای جدید با مدت زمان تخلیه و بارگیری کمتری تردد داشته باشند. 
اخیرا نیز امریکا واسراییل با سرمایه گذاری بر روی کریدور جدید ترکمنستان  

قسمت عمده ای از کشتی ها را با قیمت کمتری جذب کنند.
مشکلات تخلیه و بارگیری در بنادر ایران

جلالی فر کارشــناس حوزه تجارت دریای خزر هم با بیان اینکه کشــتی به 
اندازه کافی در دریای خزر موجود اســت مشکل  را در زیرساختهای بندری 

عنوان می کند.

وی با اشاره به اینکه هفتاد درصد طول مدت سفر کشتی های باری حوزه دریای 
خزر در رود ولگای روسیه سپری می شــود و از سوی دیگر بنادر ایران هم با 
مشکلات تخلیه و بارگیری مواجه هستند، موجب شده میزان بار نسبت  به سال 
گذشته افزایش نیابد. به دلیل مشکلات بارگیری و تخلیه در بنادر ما، این بارها 
طولانی مدت بروی کشتی ها  باقی می مانند. از سوی دیگر رسوب گذاری رود 

ولگا در روسیه نیز در بروزاین اتفاق تأثیرگذار بوده است.
 جلالی فر با بیان اینکه بارهای مازاد در بنادرما شامل ترانزیت  کالاهای روسی 
و کالاهای صادراتی از ایران است معقتد است؛ برای کشتی های روس ها فرقی 
نمی کند که در بنادر ما باری وجود دارد یا دیگر مسیرها حمل و نقل ارزان تر 
اســت بلکه ایجاد کریدورهای جدید در دریای خزر و ضعف لجستیک در 
بنادر شمالی موجب گرایش روسها و کشتی ها به کریدورهای جدید از جمله 
ترکمنستان و ترکیه شده است و ما به  خاطر ضعف لجستیکی در دریای خزر 
این کریدورها را از دست می دهیم. چنانچه حمل ونقل ترکیبی ما هم در بنادر 
شمالی با هم هماهنگ نیستند و متاسفانه تاکنون نگاه ملی برای توسعه ترانزیت 

و تجهیز زیرساخت ها بندری نداشتیم و نتوانستیم موفق عمل کنیم.
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«     فهمیده: ما در ایران با بخشی از بارهای 
ترانزیتی روسیه که برای مارکت جدید وارد 
بنادر شــده مواجه ایم که بدلیل تحریم ها 
کسی این ها را نمی خرد و انبارهای روسیه از 
کالا دپو شده اند. از اینرو کشتی های روسی 
با تخلیه سریع بار وارداتی از روسیه در بنادر 
ایران ترجیح می دهند خالی به بنادر خود 
بازگشــته و بارگیری جدید به سمت سایر 

بنادر داشته باشند.

«      جلالی فر: برای کشتی های روسی فرقی 
نمی کند که در بنادر مــا باری وجود دارد یا 
دیگر مســیرها حمل و نقل ارزان تر است 
بلکه ایجاد کریدورهای جدید در دریای خزر 
و ضعف لجستیک در بنادر شمالی موجب 
گرایش روس ها و کشتی ها به کریدورهای 
جدید از جمله ترکمنســتان و ترکیه شده 
است و ما به  خاطر ضعف لجستیکی در دریای 

خزر ین کریدورها را از دست می دهیم.
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رییس ســازمان انرژی اتمی گفت: تعاملات با آژانس برقرار است و برنامه و 
رایزنی برای تنظیم سفر مدیرکل آژانس به ایران هم در دستور کار قرار دارد و 
در حال پیگیری آن هستیم.به گزارش اقتصادسرآمد، محمد اسلامی در جمع خبرنگاران 
در حاشیه نشست هیات دولت گفت: به لطف الهی و با همت جوانان دانشمند و پر تلاش 
ما در سازمان انرژی اتمی، جمهوری اسلامی ایران امروز یکی از کشورهای مطرح در تولید 
و عرضه رادیو داروها است. نکته  حائز اهمیت این اســت که رادیو داروهای تولیدی در 
داخل کشور با توجه به تمرکزی که بر افزایش ضریب دقتی برای داروهای تشخیصی دارد 
و همین اثر بخشی بالاتر برای داروهایی که در بخش درمان در حوزه سرطان مورد استفاده 
قرار می گیرد، امروز توانسته تراز کشور را در زمره پنج کشور اول دنیا قرار دهد.وی ادامه 
داد: در حال حاضر در جراحی ها و عمل های ال اکتیو در بیمارستان ها سالانه یک میلیون 
بیمار پذیرش می شوند و ۲۰۶ مرکز درمانی مجهز هستند. ما امروز همه نیازهای کشور را 
پاسخگو هستیم اما ضوابط و ترتیباتی دارد که بر اساس درخواست بیمارستان و نوبت دهی 
که برای بیمار دارند، دارو به نام بیمار و بیمارســتان به صورت سفارشی عرضه می شود. 
تا قبل از شرایط کرونا، صادرات به ۹ کشــور برقرار بود و پس از آن به دلیل قطع پروازها 
با رکود مواجه شد اما مجدد امروز صادرات ادامه دارد و به مقصد همان ۹ کشور در حال 
انجام است.رییس سازمان انرژی اتمی در رابطه با اعلام مدیر کل آژانس بین المللی هسته ای 
مبنی بر اینکه ایران اشاعه هسته ای نداشته است، با بیان اینکه "یک تفکر در صهیونیست ها 
هست مبنی بر اینکه یک دروغ را آنقدر بگویید و تکرار کنید تا خودتان هم باور کنید راست 
است" افزود: خودشان هم می دانند اتهاماتی که به جمهوری اسلامی می زنند دروغ بزرگی 
است و به عنوان اهرم فشار برای جمهوری اسلامی از استفاده کردند. در اسناد رسمی  شان 
و واحدهای اطلاعاتی شان گفتند هیچ نشانه ای از انحراف در برنامه هسته ای وجود ندارد 
و تعاملات با آژانس برقرار اســت و برنامه و رایزنی برای تنظیم سفر مدیرکل آژانس هم 
در دســتور کار قرار دارد و در حال پیگیری آن هستیم.رییس سازمان انرژی اتمی تصریح 
کرد: ما با آژانس هیچ بن بستی نداریم، بخشی از این خبرها که به نقل از آقای گروسی در 
رسانه ها تیتر می شود مربوط به برجام است بخشی هم مربوط به همکاری های ما با آژانس 
و پادمان. برجام بر پایه رفع اتهامات شکل گرفته است و برای پاسخ دادن به این اتهامات ۲۰ 
سال مذاکره شده است. آنها پذیرفتند این اتهامات را با توجه به بازرسی هایی که تا آن زمان 
انجام شد، کنار بگذارند و تحریم ها را بردارند و ایران هم محدودیت ها و نظارت تشدید 
شده را در ازای لغو تحریم ها پذیرفت. با هر منطق و دین و آیینی که باشید قرارداد یک طرفه 
نمی شود. سند برجام بر این مبنا بود که تحریم ها را لغو و اتهامات را کنار گذارند و ما هم 
نظارت و محدودیت ها را بپذیریم تا اعتماد سازی بشود.وی با تاکید بر این که بن بستی از 
نظر ما نیست و مذاکرات هم برقرار است گفت: ما نه با آژانس اختلاف داریم و نه در برجام 
بن بست بوده است. مذاکرات در چارچوب سند ۲۰۱۵ انجام شد، اینکه هر از گاهی از یک 

جبهه ای به جبهه دیگر برای فشار به ایران مهاجرت می کنند، دشمنی آنهاست.

دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر بر لزوم حمایت جامعه جهانی از جمهوری اسلامی 
برای مبارزه با این بلای خانمان سوز به خصوص در حوزه قاچاق تاکید کرد و گفت: 
ایران ســالانه حدود ۷۰۰ میلیون دلار تا یک میلیارد دلار هزینه مبارزه با مواد مخدر می کند.به 
گزارش اقتصادسرآمد،اسکندر مومنی با ایرنا اظهارداشت: طبق گزارش نهادها و سازمان های 
بین المللی حدود ۹۲ درصد کشــفیات مواد مخدر توسط جمهوری اسلامی انجام می شود که 
در این زمینه ایران کاملا تنها بوده و هزینه آن بر دوش دولت و مردم اســت.وی هزینه مبارزه با 
مواد مخدر را بسیار سنگین توصیف کرد و افزود: بخش قابل توجهی بار مالی در حوزه مبارزه 
با مواد مخدر شامل انســداد مرزی، مقابله با قاچاق، شناســایی و رصد ترانزیت مواد، کاهش 
تقاضا، درمان، کاهش آسیب و بازتوانی است که تا به امروز هیچ کمکی از سوی نهادهای بین 
المللی صورت نگرفته است.دبیرکل ســتاد مبارزه با مواد مخدر در ادامه به مسئولیت نهادهای 
بین المللی در این بخش اشاره کرد و گفت: دفتر مقابله با مواد مخدر و جرم سازمان ملل متحد 
در سال ۱۹۹۹، دفتر نمایندگی خود را در تهران افتتاح کرد و از آن سال تاکنون ایران، همکاری 
بســیاری خوبی را با ســازمان ملل متحد در حوزه مبارزه با مواد مخدر و عرصه های مرتبط با 
آن داشته است.مومنی با بیان اینکه بیش از ۲۳ سال است که ایران با دفتر مقابله با مواد مخدر و 
جرم سازمان ملل متحد UNODC همکاری دارد، اضافه کرد: ایران شریک اصلی سازمان ملل 
متحد در حوزه مبارزه با مواد مخدر محسوب می شــود و بارها سازمان ملل متحد از اقدامات 
ایران در این عرصه تشکر کرده است.به گفته او، علیرغم مراتب فوق، و اذعان جامعه بین المللی 
نسبت به اقدامات جمهوری اسلامی ایران، کمک های سازمان ملل متحد و کشورهای کمک 
کننده، تناسبی با حجم اقدامات کشورمان ندارد.دبیر کل ستاد مبارزه با مواد مخدر تصریح کرد: 
سازمان ملل متحد علیرغم تایید اقدامات کشــورمان، در حوزه مالی به کشورهای کمک کننده 
که عمدتا کشورهای غربی و اروپایی هستند، وابسته بوده که استقلال عمل را از این نهاد گرفته 
است.مومنی در ادامه گفت: کشورهای کمک کننده اغلب در ارائه کمک ها، و تامین برنامه های 
مشترک ســازمان ملل متحد با ایران، مداخله کرده و یا به بهانه های گوناگون همچون سیاسی 
سازی، برخوردهای گزینشی، حقوق بشری، و یا تحریم های ظالمانه و یکجانبه آمریکا از کمک 
سرباز می زنند.وی تاکید کرد که مهم ترین مســاله موجود در فرایند مقابله بهینه ایران با مواد 
مخدر، ناشی از موقعیت ایران در همسایگی بزرگترین تولیدکننده مواد افیونی)افغانستان(، و به 
تازگی تولیدکننده عمده شیشه است.دبیرکل ستاد مبارزه بامواد مخدر با اشاره به رشد کشت و 
تولید مواد مخدر سنتی و صنعتی در افغانستان، گفت: ایران برای مقابله بهینه خود با این معضل 
جهانی نیازمند مشارکت سایر کشورها بوده و می باشــد، ضمن آنکه مبارزه با جریان قاچاق 
غیرقانونی از منشا افغانستان نیازمند فن آوری های پیشرفته و بروز است.مومنی اقدامات قاطع 
ایران در حوزه مبارزه با مواد مخدر را ناشی از پایبندی کشورمان به ارزش های دینی، انسانی و 
بشردوستانه عنوان کرد و افزود: اعتقاد داریم برای تاثیر حداکثری مقابله با قاچاق و تجارت مواد 
مخدر کشورهای غربی نیز باید از سیاسی نمودن حوزه همکاری بشردوستانه خودداری نموده، 

و به مسئولیت بین المللی خود عمل نمایند.

فرمانده نیروی دریایی سپاه در دیدار با سردار رادان گفت: نیروی دریایی 
سپاه آمادگی کامل دارد همکاری های هم افزا ادامه یابد و ما هر جا که نیاز 
به همکاری و توان افزایی باشد در کنار مجموعه مخلص و فداکار فراجا خواهیم بود.

به گزارش اقتصادسرآمد، دریادار تنگســیری فرمانده نیروی دریایی سپاه با سرتیپ 
پاسدار احمدرضا رادان، فرمانده جدید انتظامی جمهوری اسلامی ایران در ستاد کل 

فرماندهی انتظامی جمهوری اسلامی دیدار و گفت وگو کرد.
سردار تنگسیری در این دیدار با تبریک مجدد انتصاب سردار رادان به فرماندهی کل 
انتظامی جمهوری اسلامی ایران، برای ایشان در مسئولیت جدید و مهمی که در حوزه 
های انتظامی، امنیتی و اجتماعی بسیار تأثیرگذار است آرزوی موفقیت کرد و گفت: 
همانطور که پیش از حضور جنابعالی در این مسئولیت مهم، سردار اشتری با مجاهدت 
و مخلصانه این مسئولیت را به شایستگی انجام دادند، امروز هم در زمان تصدی شما 
برادر مخلص و جهادی در راستای حسن اجرای مأموریت های پلیس مخصوصأ در 
حوزه مبارزه با قاچاق کالا، سوخت، دام و دریابانی، نیروی دریایی سپاه آمادگی کامل 
دارد همکاری های هم افزا ادامه یابد و ما هر جا که نیاز به همکاری و توان افزایی باشد 

در کنار مجموعه مخلص و فداکار فراجا خواهیم بود.
فرمانده نیروی دریایی سپاه با مهم شــمردن اهمیت موضوع انتظامی و اجتماعی در 
کشــور گفت: باید بصورت جدی از مجموعه خدوم و مخلص مجموعه انتظامی کل 
کشور حمایت و پشتیبانی لازم صورت گیرد تا پلیس هم در در حوزه تأمین امنیت و 

هم در حوزه های اجتماعی بتواند به بهترین شکل ممکن عمل کند.
سردار تنگســیری با تأکید به این نکته که نیروی انتظامی در خط مقدم ارتباط با مردم 
قرار دارد به همین دلیل باید مثل همیشــه در موضوع اعتمادسازی مردمی و افزایش 
سرمایه اجتماعی نقش آفرین باشد گفت: احساس امنیت، آرامش و افزایش رضایت 
عمومی از ارکان مهم برای نقش آفرینی مطلوب حاکمیت اســت؛ بنابراین، فراجا می 
 تواند مثل همیشــه موفق عمل کند و ما هم به اندازه ظرفیت هــا و منایع خود کمک 

خواهیم کرد.
در این دیدار ســردار احمد رادان فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران ضمن 
تشکر از حسن همکاری های سردار تنگســیری و مجموعه پر افتخار نیروی دریایی 
ســپاه گفت: الحمد لله اقدامات اقتدارآمیز دریادلان نیروی دریایی ســپاه در سنوات 
اخیر که مایه مباهات و غرور ملی ایرانیان و مظلومان عالم شــده، ارج می نهمیم و به 
همه رزمندگان عزت آفرین خدا قوت می گوییم که با ایــن اقدامات ثبات امنیت در 
منطقه خلیج فارس و تنگه هرمز حاکم شده است.سردار رادان نیز در این جلسه گفت: 
نیروهای انتظامی توانمندی زیادی دارند و این آمادگی را داریم که با همه توان با نیروی 
دریایی سپاه و ارتش جمهوری اسلامی همکاری و تعامل مؤثر در موضوعات مشترک 

داشته باشیم.

محمداسلامی: 

با آژانس بین المللی  انرژی اتمی 
هیچ بن بستی نداریم

دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر خبرداد:

 هزینه یک میلیارد دلاری مبارزه
 با موادمخدر بر دوش ایران

فرمانده نیروی دریایی سپاه

آماده همکاری برای توان افزایی 
فراجا هستیم

 
اخبار

رئیسی: دستگاه های اجرایی برای مدیریت 
بازار ارز به بانک مرکزی کمک کنند

رئیس جمهور با اشاره به سیاســت های اعلامی جدید 
بانک مرکزی و امیدواری فعــالان اقتصادی به اثربخش 
بودن آن، از مســئولان دســتگاه های اجرایی خواست 
به بانک مرکزی کمک کنند تا سیاســت های خود برای 
مدیریت بازار ارز را به شــکل موفق اجرا و اعمال کند.
به گزارش اقتصادسرآمد، سید ابراهیم رئیسی در جلسه 
هیئت دولت با اشاره به سیاست های اعلامی جدید بانک 
مرکزی و امیدواری فعالان اقتصادی به اثربخش بودن آن، 
از مسئولان دستگاه های اجرایی خواست به بانک مرکزی 
کمک کنند تا سیاست های خود برای مدیریت بازار ارز را 
به شکل موفق اجرا و اعمال کند.وی همچنین تاکید کرد 
سازمان برنامه و بودجه منابع مورد نیاز وزارت بهداشت 
برای تامیــن دارو و تجهیزات را بــا اولویت تخصیص 
دهد.رئیسی در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به 
سفر معاون اول رئیس جمهور به سیستان و بلوچستان و 
پیگیری مسائل و مطالبات اهالی شهرستان های مختلف 
استان، پاسخگویی و رفع مشکلات مردم را اولویت های 
دولت ســیزدهم دانست.رئیســی همچنین با اشاره به 
لزوم تســهیل در انجام امور گمرکی و مبادلات مرزی 
از نهادهای مسئول از جمله دســتگاه دیپلماسی کشور 
خواست در زمینه برطرف کردن مشکلات تردد کامیون  ها 
در مرز آستارا اقدامات لازم را انجام دهند.رئیس جمهور 
در ابتدای سخنان خود فرارسیدن سالروز شهادت امام 

هادی )ع( را نیز تسلیت گفت.

 دولت دخالتی در کار کارشناسی بورس کالا 
و  شورای رقابت نمی کند

سخنگوی دولت گفت: دولت دخالتی در کار کارشناسی 
بورس کالا و شــورای رقابــت نمی کند.بــه گزارش 
اقتصادســرآمد، علی بهادری جهرمی در حاشیه جلسه 
هیئت دولت در جمع خبرنــگاران درباره موضع دولت 
نسبت به عرضه خودرو در بورس اظهار کرد: نگاه دولت 
این است که بررسی کنیم که شیوه بهتری برای مردم یعنی 
مصرف کننده واقعی وجود داشــته باشد که محصول با 
کیفیت بهتر و قیمت مناسب تر در اختیار مردم قرار گیرد. 
باید اجازه دهیم تا نظر نهادهای کارشناسی و کارشناسان 
این حوزه گرفته شود تا هر شیوه ای که مناسب تر است، 
انتخاب شــود.وی ادامــه داد: اینکــه دلالان بخواهند 
تاثیرگذاری داشته باشند و سودی به جیب دلالان برود، 
یا اینکه از سوی دستگاه های نظارتی یا هر مجموعه ای 
به نهادهای تخصصی و کارشناســی فشار وارد شود تا 
این نهادها با اعمال فشــار تصمیم گیــری کنند، اثرش 
استمرار مشکلات چند ده ســاله ای است که در حوزه 
خودرو  داشته ایم.بهادری جهرمی اضافه کرد: همانطور 
که گفتم باید اجازه دهیم نظرات نهادهای کارشناســی 
این حوزه گرفته شود و هر شــیوه ای که مناسب تر و به 
نفع مردم است، انجام شــود. دولت از این منظر دخالتی 
در کار نهادهای تخصصی نمی کند تا بهترین شیوه به نفع 
مصرف کننده اعمال شود. اجازه بدهید دولت دخالتی در 
کار کارشناسی چه بورس کالا و چه شورای رقابت نکند 

، هر تصمیمی بگیرند دولت به همان ملتزم خواهد بود.

میلیون ها دلار از پول فوتبال ایران به بهانه 
تحریم های ظالمانه ضبط شده است

وزیر ورزش و جوانان گفت: شعارهای قشنگی درباره 
ورزش عاری از سیاست می شــنویم اما می بینیم که در 
موضوع جنگ روســیه و اوکراین، تیم های ورزشــی 
روســیه را تحریم می کنند.به گزارش اقتصادســرآمد، 
سید حمید سجادی در حاشــیه جلسه هیات دولت در 
جمع خبرنگاران در واکنش به خبر تحریم خود از سوی 
اتحادیه اروپا گفــت: این موضوعات جدید نیســت؛ 
شــعارهای قشــنگی درباره ورزش عاری از سیاست 
می شنویم اما می بینیم که در موضوع جنگ بین روسیه و 
اوکراین، تیم های ورزشی روسیه را تحریم می کنند.وزیر 
ورزش و جوانان اضافه کرد: میلیون ها دلار از پول فوتبال 
ایران به بهانه تحریم های ظالمانه ضبط شده است. این 
فراز و فرودها بوده و ما این انفاق را به فال نیک میگیریم 
و جای خداقوت به همکارانمان دارد که به وظیفه خود 
به خوبی عمل کردند. منشــور المپیک چیز دیگر است 
و اینگونه اقدامات چیز دیگری می گوید.وی همچنین 
حضور تماشاچیان در بازی های لیگ برتر فوتبال گفت: 
نه تنها لیگ فوتبال بلکه باید شور و نشاط همه رشته های 
ورزشــی بازگردد؛ ظرفیت ســنجی و هماهنگی انجام 
شده تا مسابقات ورزشــی فعلا با ۳۰ درصد تماشاگر 

برگزار شود.

 برنامه ریزی دولت برای لغو روادید 
با 50 کشور

 وزیــر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
خبر داد که این وزارتخانه در حال برنامه ریزی برای لغو 

روادید با ۵۰ کشور دنیاست.
به گزارش اقتصادسرآمد، عزت الله ضرغامی در حاشیه 
جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در 
تلاشیم تا با ۵۰ کشور لغو روادید حتی یک طرفه داشته 
باشیم تا میزان حضور گردشگرهای خارجی در کشور 
افزایش یابد.وی خاطرنشان کرد: اکنون پیشنهاد داده ایم 
تا با برخی از کشورها به صورت جمعی لغو روادید یک 
طرفه کنیم. این کشورها در ۵ گروه هستند که هر گروه 
دارای ویژگی خاصی هستند.ضرغامی همچنین گفت: 
این ها را به صورت جمعی مطرح می کنیم تا رد نشــود. 
یک بار لغو روادید با روسیه در هیات دولت مطرح شد 
که فقط من و وزیر خارجــه به آن رای منفی ندادیم.وی 
درباره برخی حواشــی درباره تاج های سلطنتی که در 
کشورمان نگهداری می شــود، بیان کرد: افراد وابسته به 
رژیم پهلوی قبل از پیروزی انقلاب اســلامی تا آنجا که 
می توانســتند اموال ملت ایران را بردند و در مورد این 
دو تاج فضاسازی ایجاد شد که بعدا معلوم شد در کنار 

تاج های دیگر هستند. 

ش پایانی
بخ


